
 
                                                                                                                                                                                                             
 
 БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
 БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
                    ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 
Број:01-011-830/01 
Сарајево, 28.децембра 2001. 
 

 
З А П И С Н И К 

са 18. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине  
Босне и Херцеговине, 

 
 
 Осамнаеста сједница одржана је 13. и 28. децембра 2001.године. 
 Први дио сједнице 13. децембра почео је с радом у 15,45 часова, послије завршетка 
17.сједнице Дома. Присуствовало је 35 посланика. Одсуство су оправдали Мирко Бањац, 
Зоран Спасојевић, Мирко Мијатовић, Тихомир Глигорић и Хилмо Неимарлија. Амор 
Машовић одсуствовао је без најаве. 
 Поред посланика сједници су присуствовали представници Савјета министара, а из 
међународних организација Јан Петер Хотелдалх-политички савјетник у ОХР-у. 
 На почетку сједнице предсједавајући Жељко Мирјанић упознао је посланике да је 
Колегиј у проширеном саставу прије почетка сједнице Дома утврдио промјену 
редослиједа тачака дневног реда, па је о томе упознао посланике. Нагласио је да је из 
приједлога дневног реда скинут Приједлог закона о државној служби у институцијама 
БиХ на приједлог Савјета министара. 
 Послије краће дискусије Мире Грабовца, за 18. сједницу једногласно је усвојен 
слиједећи 
 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Записник са 16.сједнице Представничког дома, 
2. Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о јединственом тексту 

Закона о личној карти држављана БиХ, 
3. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ 

(друго читање), 
4. Приједлог закона о важности јавних исправа у Босни и Херцеговини (друго 

читање), 
5. Приједлог закона о Правобранилаштву Босне и Херцеговине (прво читање), 
6. Приједлог о регистрацији правних лица основаних од институција Босне и 

Херцеговине (прво читање), 
7. Приједлог закона о управним споровима (прво читање), 
8. Приједлог закона о деминирању у Босни и Херцеговини (прво читање), 
9. Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини (прво читање), 

 1



10. Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о посјетама 
једном броју општина у Босни и Херцеговини, 

11. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Босне и Херцеговине и Исламске Републике Пакистан 

за унапређење и заштиту инвестиција, 
b) Трговинског споразума између Босне и Херцеговине и Исламске 

Републике Пакистан, 
12. Посланичка питања и одговори. 

 
Ад. - 1: Записник са 16.сједнице Представничког дома 
 
 О Записнику с 16.сједнице није било дискусије. Од 35 присутних посланика ЗА 
записник су гласала 33 посланика, а два посланика нису гласали. 
 
Ад. - 2: Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о  јединственом тексту 

Закона о личној карти држављана БиХ 
 
 Члан Заједничке комисије Сеад Авдић упознао је Дом о Извјештају те комисије о 
усаглашавању текста Закона о личној карти. 
 Предсједавајући Клуба посланика СДА Адем Борић упознао је Дом да тај клуб не 
може прихватити амандман на члан 6. став 3., по којем се иза ријечи “матичној држави” 
додају ријечи “и држављанство ентитета”. 
 Предсједавајући Мирјанић је, послије предњих дискусија, Извјештај дао на 
гласање. 
 Од 35 присутних ЗА је гласало 25, против 6, а уздржала се 3 посланика. 
 Гласајући по ентитетима, из Федерације БиХ ЗА је гласало 20, из Републике 
Српске 6 посланика. 
 Овим је Закон о личној карти држављана Босне и Херцеговине усвојен  у 
Парламентарној скупштини. 
 Предсједавајући Мирјанић је, након усвајања Извјештаја Заједничке комисије, 
упознао Дом да се Колегиј са предсједавајућим клубова посланика, договорио да се 18. 
сједница послије ове тачке прекине, а да ће Колегиј наставак сазвати до краја године. 
 Први дио сједнице завршен је у 15,30 часова. 
 
 Наставак 18. сједнице одржан је 28. децембра 2001.године с почетком у 14 
часова. Присуствовала су 33 посланика. Одсуствовали су Адем Борић, Амор Машовић, 
Мирко Баковић, Халил Мехтић, Љубомир Ковачевић, Фрањо Мајданџић и Ибрахим 
Ђедовић. 
 Предсједавајући Жељко Мирјанић обавијестио је посланике да је посланик 
Ибрахим Ђедовић обавијестио Колегиј да је сједницу напустио у знак протеста због 
кашњења почетка сједнице. Потом је посланике упознао о разлозима закашњења почетка 
сједнице, рекавши, поред осталог, да је Савјет министара предложило да се у наставак 
сједнице уврсте одређене нове тачке, те се вршило усаглашавање и чекало да Савјет 
министара заврши своју допуњену сједницу. Нагласио је да су посланици на клупе добили 
пречишћени и нешто измијењени и допуњени дневни приједлог дневног реда, у односу на 
онај усвојени на почетку 18. сједнице, те да су се предсједавајући посланичких клубова о 
томе усагласили. 

 2



 Поводом новог приједлога дневног реда дискутовали су: Дамир Машић, Марко 
Амиџић, Осман Брка Мирко Бањац, Мирко Мијатовић, Боро Бјелобрк, Жељко Билбија, 
као и министар за трезор институција БиХ Анте Домазет и замјеник министра вањске 
трговине и економских односа Јадранко Прлић. 
 Послије дискусије предсједвајући Мирјанић је дао на гласање  приједлог 
допуњеног дневног реда. 
 Од 30 присутних ЗА је гласало 28 посланика, један је гласао против, један се 
суздржао. Према томе, на наставку 18.сједнице усвојен је слиједећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Записник са 16. сједнице Представничког дома, 
2. Извјештај заједничке комисије о постизању споразума о јединственом тексту 

Закона о личној карти држављана БиХ, 
3. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ 

(друго читање), 
4. Приједлог закона о важности јавних исправа у Босни и Херцеговини (друго 

читање), 
5. Приједлог закона о Правобранилаштву Босне и Херцеговине (прво читање), 
6. Приједлог закона о регистрацији правних лица основаних од институција Босне 

и Херцеговине (прво читање), 
7. Приједлог закона о деминирању у Босни и Херцеговини (прво читање), 
8. Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини (прво читање), 
9. Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о посјетама 

једном броју општина у Босни и Херцеговини, 
10. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о развојном кредиту (Трећи пројекат обнављања у сектору 
електричне енергије) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за равој, 

b) Споразума између Босне и Херцеговине и Исламске Републике Пакистан 
за унапређење и заштиту инвестиција, 

c) Трговинског споразума између Босне и Херцеговине и Исламске 
Републике Пакистан, 

11. Именовање чланова Заједничке комисије ради постизања споразума о 
јединственом тексту Закона о индустријском власништву у Босни и 
Херцеговини, 

12. Посланичка питања и одговори. 
 
 
 Како су на првом дијелу сједнице завршене 1. и 2. тачка, сједница је наставила рад 
на 3. тачки дневног реда. 
 
Ад. - 3:  Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ (друго 
читање) 
 
 Предсједавајући Жељко Мирјанић у уводу је подсјетио посланике да су 
благовремено поднијели амандмане посланик Сенад Шаргановић и Клуб посланика ПДП-
СНС-СНСД/ДСП-СПРС и да их бране у пленарној фази; да су неблаговремено амандмане 
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поднијели Бранислава Ферзановић и Зоран Спасојевић; да су посланици Осман Брка, 
Мустафа Цуплов, Мариофил Љубић и Миро Грабовац Титан поднијели амандмане 
позивом на члан 94. тачка 3.а), те да је Колегиј прихватио да и ови амандмани иду у 
процедуру. 
 У расправи о амандманима учествовали су Мустафа Цуплов, Богић Богићевић, 
Осман Брка, Жељко Билбија, Зоран Спасојевић, Рамиз Вилић, Мариофил Љубић, Сеад 
Авдић, Миро Грабовац и Мирко Бањац. У име предлагача закона говорио је Јадранко 
Прлић. 
 Послије дискусије предсједавајући је констатовао да се Дом треба изјаснити о 
амандманима које предлагачи не повуку, па је позвао подносиоце амандмана да се изјасне 
да ли и послије дискусије остају при истим. 
 С обзиром на изнесени приједлог закључка у дискусији, да се обавеже Савјет 
министара да што прије припреми измјене и допуне Закона о царинској тарифи, 
амандмане су повукли посланици Сенад Шаргановић, Клуб посланика ПДП-СНС-СНСД/-
СПРС, Осман Брка, Зоран Спасојевић, те Мариофил Љубић од другог амандмана. 
 Дом се изјаснио о првом амандману Мариофила Љубића, те о амандманима Мире 
Грабовца. 
 ЗА амандман г. Љубића, од 34 присутна ЗА је гласало 7, против 22, уздржала се 4 
посланика. Амандман, према томе, није усвојен. 
 Такођер нису усвојени ни амандмани Мире Грабовца. Резултати гласања су 
слиједећи: 
 Амандман I – ЗА 4, против 21, суздржаних 7; 
 Амандман II – ЗА 4, против 21, суздржаних 8; 
 Амандман III – ЗА 4, против 22, суздржаних 6. 
 
 Пошто се изјаснио о амандманима, Представнички дом је једногласно (са 33 
присутна посланика) усвојио Закон о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи 
Босне и Херцеговине у тексту како је предложило Савјет министара. 
 Уз Закон Дом је усвојио закључак да се обавезује Савјет министара да до краја 
фебруара 2001. године припреми Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о 
царинској тарифи, уважавајући расправу на Дому и поднесене амандмане, као и у 
договору са привредним коморама, владама ентитета и другим субјектима за које оцијене 
да је потребно координирати. 
 Закључак је усвојен једногласно. 
 
 С обзиром да је Дом народа усвојио Закон са одређеним амандманима, 
Представнички дом је именовао Сеада Авдића, Мариофила Љубића и Жељка Билбију у 
Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о јединственом тексту Закона о 
измјенама и допунама Закона о царинској тарифи. 
 
Ад. – 4: Приједлог закона о важности јавних исправа у Босни и Херцеговини (друго 
читање) 
 
 Предсједавајући је подсјетио посланике на извјештај надлежне комисије, као и на 
амандмане Клуба посланика ПДП-СНС-СНСД/ДСП-СПРС и Мирка Бањца, које бране у 
пленарној фази. 
 У име Клуба посланика ПДП-СНС-СНСД/ДСП-СПРС Жељко Билбија је 
обавијестио Дом да повлачи претходно поднесене амандмане из разлога што је спознао да 
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би они реметили складност закона, а да у име Клуба подноси нови амандман на члан 1. 
тачка 2. 
 У дискусији поводом амандмана учествовали су Хилмо Неимарлија и Мирко 
Бањац, а потом се Дом о амандманима изјаснио. 
 ЗА амандман Клуба посланика ПДП-СНС-СНСД/ДСП-СПРС гласало је 19, против 
18, суздржала се 2 посланика. 
 ЗА амандман Мирка Бањца гласало је 10, против 19, суздржана 2. 
 Према томе, амандмани нису усвојени. 
 Потом се Дом изјаснио о Приједлогу закона. 
 Од 32 присутна, ЗА су гласала 22, против 5, суздржала се 4 посланика. 
 Гласајући по ентитетима, из Републике Српске ЗА су гласала 2, из Федерације БиХ 
20 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона није добио ентитетску већину 
и да иде на усаглашавање. 
 
Ад. – 5: Приједлог закона о Правобранилаштву Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 О Приједлогу закона није било дискусије. 
 Представнички дом је једногласно, са 29 присутних посланика, усвојио Приједлог 
закона о правобранилаштву Босне и Херцеговине у првом читању. 
 
Ад - 6: Приједлог закона о регистрацији правних лица основаних од институција Босне и 

Херцеговине (прво читање) 
 

 Ни о овом приједлогу закона није било дискусије. 
 Са 28 гласова ЗА и једним суздржаним, усвојен је Приједлог закона о регистрацији 
правних лица основаних од институција Босне и Херцеговине у првом читању. 
 
Ад. -7: Приједлог закона о деминирању у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 У дискусији о Приједлогу закона учествовали су посланици Душан Стокић, Боро 
Бјелобрк и Мирко Мијатовић 
 Послије дискусије Дом се изјаснио о Приједлогу закона о деминирању БиХ. Од 32 
присутна ЗА су гласала 22 посланика, против је гласало 9. По ентитетима, из Федерације 
БиХ ЗА је гласало 20, из Републике Српске 2. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона у првом читању није добио 
ентитетску већину и да иде у даљу прописану процедуру. 
 
Ад. – 8: Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 О Приједлогу закона није било дискусије. 
 Дом је једногласно усвојио Приједлог закона о слободним зонама у првом читању. 
 
Ад.  – 9:  Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о посјетама 

једном броју општина у Босни и Херцеговини 
 
 Уводно излагање у вези с Извјештајем поднио је пресједавајући Комисије за 
људска права, имиграцију, избјеглице и азил Осман Брка. 
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 У дискусији су учествовали: Виолета Камберовић, Милош Јовановић, Осман Брка, 
Мирко Бањац, Мариофил Љубић, Душан Стокић, Мустафа Цуплов, Мухамед Беговић, 
Миро Грабовац, Сенад Шаргановић, Бахрија Османовић, Боро Бјелобрк и Омер 
Филиповић. 
 У дискусији су поједини чланови Комисије оспорили да је Извјештај с приједлогом 
закључака једногласно усвојен и изнијели примједбе на поједине закључке, као и на дио 
текста Извјештаја. Тим поводом у дискусији је било доста реплике и полемике. 
 Предсједавајући Мирјанић је констатовао да су чланови Комисије у дискусији 
исказали нејединство о Извјештају и о приједлогу закључака, те се због тога Колегиј 
усагласио да Дому предложи да Извјештај врати комисији, са задатком да, на основу 
расправе и изнесених приједлога, за наредну сједницу припреми усаглашен Извјештај с 
приједлогом закључака. 
 Приједлог Колегија усвојен је са 21 гласом ЗА, 6 против и једним суздржаним – из 
Федерације БиХ ЗА је гласало 11, из Републике Српске 8. 
 
Ад. – 10: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о развојном кредиту (Трећи пројекат обнављања у сектору 
електричне енергије) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој, 

b) Споразума између Босне и Херцеговине и Исламске Републике Пакистан за 
унапређење и заштиту инвестиција, 

c) Трговинског споразума између Босне и Херцеговине и Исламске Републике 
Пакистан. 

 
 У оквиру ове тачке дневног реда дискутовали су Жељко Билбија, Марко Амиџић и 
замјеник министра, те Ивица Мишић, замјеник министра вањских послова. 
 Посланик Билбија је приговорио на неажурност у достављању споразума у 
Парламент ради давања сагласности, па се онда дешава да се тражи хитна процедура због 
чега нема времена да се обави расправа у надлежној комисији. Затражио је да се 
споразуми убудуће достављају на вријеме. Предложио је да Савјет министара Парламенту 
достави преглед закључених споразума који се односе на заштиту инвестиција и 
трговинске споразуме – са којим државама су споразуми закључени и са којима се има 
намјера исте закључити, као и да ли има споразума који су закључени, а нису 
ратификовани. 
 Марко Амиџић је, поред осталог, рекао да је Пословник Дома недоречен кад је у 
питању процедура ратификације међународних споразума и уговора. Као предсједавајући 
Комисије за вањске послове затражио је од Колегија да успостави комуникацију о овим 
питањима на релацији Предсједништво БиХ – Савјет министара, те да та тијела одреде 
особе за комуникацију са надлежним тијелима Представничког дома. Нагласио је да је 
Комисија за вањске послове закључила да неће разматрати ни један материјал уколико 
сједници не присуствује неко од извјестилаца, односно подносилаца одређеног 
материјала. Посланик Амиџић је предложио да Дом усвоји закључак да се од Савјета 
министара затражи да сачини инвентуру свих потписаних, а нератификованих споразума и 
уговора и да се на вријеме достављају Парламенту, те да одреде особе за комуникацију са 
надлежним тијелима Дома.  
 Предсједавајући Жељко Мирјанић подсјетио је на писмо које је Колегиј добио 26. 
децембра из Предсједништва БиХ у вези са Споразумом под а) и нагласио важност да се 
тај споразум усвоји на овој сједници и да сагласност за ратификацију. Истакао је да се 
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ради о великој цифри средстава која су везана за ратификацију овог споразума и која би 
Босна и Херцеговина могла изгубити у случају неблаговремене ратификације истог. 
 Замјеник министра вањских послова, Ивица Мишић, захвалио се предсједавајућем 
Дома на његовом апелу за изгласавање сагласности за ратификацију споразума, 
нагласивши да је тиме препознао директан и непосредан интерес Босне и Херцеговине, 
оба ентитета и сва три народа. Прихватио је критику за спорост, односно кашњење у 
достављању споразума у парламентарну процедуру, те нагласио да ће посланици добити 
комплетну информацију о стању међународних билатералних уговора Босне и 
Херцеговине. 
 Посланици су прихватили образложење предсједавајућег Дома, те су једногласно 
дали сагласност за ратификацију Споразума о развојном кредиту (Трећи пројекат 
обнављања у сектору електричне енергије) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој. 
 Представнички дом је такођер дао сагласност за ратификацију: 

- Споразума између Босне и Херцеговине и Исламске Републике Пакистан за 
унапређење и заштиту инвестиција и 

- Трговинског споразума између Босне и Херцеговине и Исламске Републике 
Пакистан. 

 
Ад– 11:Именовање чланова Заједничке комисије ради постизања споразума о 

јединственом тексту Закона о индустријском власништву у Босни и Херцеговини 
 
 Дом је једногласно (са 32 присутна посланика) именовао посланика Мариофила 
Љубића, Сеада Авдића и Мирка Бањца у Заједничку комисију оба дома ради постизања 
споразума о јединственом тексту Закона о индустријском власништву у Босни и 
Херцеговини.  
 
Ад. – 12: Посланичка питања и одговори 
 
 Посланичка питања поставили су посланици: 
 
Боро Бјелобрк: 
 Изразио незадовољство игнорантским руководством Дома везано за питања које је 
поставио 19. маја. 
 Затражио од Колегија усмено обавјештење што су предузели у вези с његовим 
питањем које је на прошлој сједници поставио руководству Републике Српске везано за 
посјету Руској Федерацији. 
 Предсједавајући Мирјанић одговорио је да је посланик добио одговор, те уколико 
није задовољан може поново поставити питање. 
 
Осман Брка: 
 Представнички дом обавијестио је да је дописом од предсједавајућег Савјета 
министара затражио информацију у вези с хапшењем одређених грађана Босне и 
Херцеговине, за шта је од једног броја грађана и удружења затражио помоћ од Комисије. 
Нагласио је да одговор Комисија још није добила, те је поново затражио информацију у 
вези с овим питањима, како би Комисија могла одговорити грађанима и удружењима који 
су затражили заштиту. 
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Зоран Спасојевић: 
 Предложио је да Парламентарна скупштина, поводом новогодишњих празника, 
обезбједи 57 пакетића и да се дарују у неки дом за незбринуту дјецу у Федерацији БиХ и 
Републици Српској. Рекао је да, ако од средстава Парламента није могуће, да то 
обезбиједе посланици. 
 Предсједавајући Мирјанић је констатовао да о овом приједлогу не треба глачасова, 
а да  ће Колегиј то ријешити. 
 
 Овим је исцрпљен дневни ред 18. сједнице. 
 Закључујући сједницу предсједавајући Мирјанић је, у име Колегија и у своје име, 
упутио честитку за Нову 2002. годину свим посланицима, присутним гостима и 
представницима средстава информисања, као и грађанима и народима Босне и 
Херцеговине.  
 
 Сједница је завршила рад у 18,45 часова. 
 Саставни дио овог записника је транскрипт 18. сједнице Представничког дома. 
  
 
 
        С Е К Р Е Т А Р                                                                   ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ  
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                             ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
      Бранка Тодоровић                                                                др. Жељко Мирјанић 
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